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REVISTA PRESEI 
 

• UPDATE Hunedoara: Protestatarii de la termocentrala Mintia au blocat pentru câteva 
minute DN 7 
 
Protestatarii de la termocentrala Mintia au blocat, luni dimineaţa, pentru câteva minute, Drumul 
Naţional 7, ei plimbându-se pe trecerea de pietoni situată la intrarea spre sediul întreprinderii. 
 
Pe ambele sensuri de mers s-au format coloane de maşini, însă, după un timp, oamenii s-au 
retras pe marginea drumului şi situaţia traficului a revenit la normal. 
 
Aproximativ o sută de angajaţi ai termocentralei Mintia au declanşat luni dimineaţa un protest 
spontan, în curtea întreprinderii, nemulţumiţi de informaţiile potrivit cărora producătorul de 
energie ar urma să funcţioneze, în viitor, doar cu un grup energetic, care va fi folosi numai gaz 
metan. 
 
La protest iau parte angajaţi ai sectoarelor de întreţinere şi reparaţii care au lucrat în schimbul 
de noapte şi o parte dintre cei care au venit la lucru în cursul dimineţii, liderul sindical 
menţionând că restul salariaţilor nu pot lăsa instalaţiile nesupravegheate. 
 
"Avem informaţii că la termocentrala Mintia va mai funcţiona un singur grup - grupul energetic 
numărul 3, cu conversie pe gaz metan. Acesta va funcţiona până în anul 2024, după care nu se 
ştie ce se va întâmpla cu el. Celelalte cinci grupuri energetice vor fi lichidate, adică vor fi trimise 
la fier vechi", a declarat, pentru AGERPRES, preşedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, 
Cristian Iştoc. 
 
Oamenii au solicitat prezenţa vicepremierului Viorel Ştefan la termocentrala Mintia, apreciind că 
Memorandumul negociat după protestul energeticienilor din luna martie nu a fost respectat. 
 
"Ministerul Energiei promovează altceva decât a promis vicepremierul Viorel Ştefan în 
Memorandumul pe care l-am semnat în luna martie. Din ceea ce s-a scris acolo nu s-a îndeplinit 
nimic", a punctat liderul sindical. 
 
Acesta a mai spus că angajaţii termocentralei Mintia nu au certitudinea că li s-au achitat 
contribuţiile sociale, deşi banii le-au fost reţinuţi pe ştatele de plată. 
 
Termocentrala Mintia face parte din Complexul Energetic Hunedoara şi numără peste 700 de 
angajaţi. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• 33 protestatari si 15 grupuri civice au depus plangeri penale impotriva jandarmilor. A 
aparut un ghid pentru cei care vor sa stie care sunt pasii UPDATE 
 
Procurorii militari au inregistrat, pana duminica dupa-masa, 31 de plangeri depuse impotriva 
jandarmilor, de catre protestatarii care au participat la mitingul de vineri, din Piata Victoriei. 
 
UPDATE 21.05 Un numar de 33 de plangeri au fost inregistrate la Parchetul Militar din Capitala. 
Este vorba de cele 19 sesizari care au fost depuse ieri la sectiile de politie din Bucuresti si care 
au fost redirectionate catre Parchetul Militar, dar si alte 14 plangeri care au fost depuse astazi 
direct la procurorii militari. 
 
De asemenea, procurorii militari fac apel la participantii protestului de vineri seara, care au fost 
raniti sau care pot oferi informatii relevante pentru ancheta sa se prezinte la Parchetul Militar din 
Capitala, arata Mediafax. 

http://www.ziare.com/stiri/jandarmi/procurorii-militari-incep-audierile-victimelor-jandarmilor-de-vineri-seara-adresa-la-care-este-asteptat-oricine-are-informatii-si-filmari-1525267
http://www.ziare.com/stiri/jandarmi/procurorii-militari-incep-audierile-victimelor-jandarmilor-de-vineri-seara-adresa-la-care-este-asteptat-oricine-are-informatii-si-filmari-1525267
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Surse judiciare citate de Ziare.com au arata ca cele 19 plangeri au fost depuse la sectiile de 
politie din Bucuresti si au fost redirectionate catre Parchetul Militar. 
 
Toti cei care au fost raniti sau au participat la protestul de vineri seara din Piata Victoriei si care 
pot oferi informatii importante pentru ancheta procurorilor, sunt invitati la sediul Parchetului 
Militar de pe langa Tribunalul Bucuresti (strada George Georgescu, nr.2) pentru a oferi datele 
sau imaginile pe care le detin. 
 
Plangerile penale 
 
Asociatia VeDem Just anunta ca impreuna cu Platforma Romania 100 si alte 14 grupuri civice 
au formulat au formulat un denunt prin care au cerut cercetarea penala pentru abuz in serviciu a 
Ministrului de Interne, Prefectului Capitalei si persoanelor din conducerea Jandarmeriei Romane 
si a jandarmilor care au participat la protest. 
 
"Platforma Romania 100si Asociatia VeDem Just impreuna cu alte 14 grupuri civice au formulat 
un denunt prin care au cerut cercetarea penala pentru abuz in serviciu a Ministrului de Interne, 
Prefectului Capitalei si persoanelor din conducerea Jandarmeriei Romane. De asemenea 
denuntul priveste si infractiunea de purtare abuziva a jandarmilor care au insultat, amenintat si 
vatamat protestatarii pasnici ce au participat in ziua de 10 August 2018 la mitingul din Piata 
Victoriei. 
 
In acelasi timp asociatiile semnatare arata ca nu sustin persoanele care au incalcat legea 
agresand fortele de ordine. Insa interventia acestora din urma nu poate avea loc cu violarea 
regulamentelor militare si incalcarea drepturilor oamenilor", scrie VeDem Just, pe facebook. 
 
Cum sa faci o plangere penala 
 
Pe Internet deja au inceput sa circule mai multe modele de plangere penala. PNL a anuntat ca 
partidul va acorda consiliere juridica gratuita celor care au fost agresati de jandarmi la mitingul 
diasporei. 
 
Platforma Romania 100 a publicat un ghid privind "pasii de urmat pentru tragerea la raspundere 
a celor responsabili de incalcarea drepturilor cetatenesti si care au pus in pericol sanatatea si 
viata protestatarilor pasnici." 
 
Comunicatul procurorilor 
 
Procurorii militari au precizat, intr-un comunicat de presa transmis sambata, ca s-au autosesizat 
dupa violentele de la protestul din Piata Victoriei si au deschis un dosar penal privind modul in 
care au intervenit jandarmii. Parchetul Militar va prelua si toate plangerile penale depuse la 
sectiile de politie, pe care le va reuni intr-un singur dosar. 
 
"In cursul zilei de astazi, 11 august 2018, procurori militari din cadrul Parchetului Militar 
Teritorial de pe langa Tribunalul Militar Bucuresti s-au sesizat din oficiu, fiind inregistrat dosar 
penal cu privire la modul de interventie al jandarmilor si incidentele petrecute la manifestatia din 
Piata Victoriei din Bucuresti in cursul zilei de 10 august 2018, precum si in cursul noptii de 10 
spre 11 august 2018. De asemenea, la Parchetul Militar Teritorial de pe langa Tribunalul Militar 
Bucuresti urmeaza sa fie colectate inclusiv sesizarile depuse la sectiile de politie, iar toate 
plangerile penale depuse vor fi inregistrate sub numar unic", informeaza parchetul, prin 
comunicatul de presa de sambata. 
 
Jandarmii au intervenit in forta, vineri seara, cu gaze lacrimogene si tunuri de apa, in Piata 

http://www.ziare.com/stiri/protest-diaspora/plangere-penala-impotriva-sefului-jandarmeriei-si-a-ministrului-carmen-dan-dupa-violentele-de-la-proteste-1525098
http://www.ziare.com/stiri/protest-diaspora/pnl-ofera-conisliere-juridica-gratuita-celor-agresati-de-jandarmi-au-actionat-ca-o-masina-de-razboi-impotriva-propriilor-cetateni-1525129
http://www.ziare.com/stiri/cod-penal/romania-100-condamna-interventia-brutala-a-jandarmeriei-si-ofera-un-model-de-plangere-penala-pentru-cetatenii-agresati-1525207
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Victoria, pentru a dispersa protestatarii aflati in fata sediului Executivului. Peste 400 de 
persoane au avut nevoie de ingrijiri medicale. 
 (Sursa: Mediafax) 
• Huliganii care au atacat-o vineri pe jandarmerita au fost arestati. Avocat: Au avut o 
atitudine de recunoastere si de regret UPDATE 
Cei doi huligani care au fost retinuti de autoritati pe motiv ca au batut crunt o jandarmerita la 
protestul diasporei, de vineri, din Piata Victoriei, au fost arestati pentru 30 de zile. Ei sunt 
acuzati de ultraj si tulburarea linistii publice. Numele lor sunt Ionut Liviu Cojoaca si Claudiu 
Dobre Mihai. 
 
Cei doi sunt membri ai unei galerii de fotbal bucurestene, mai cunoscuti ca ultrasi. Ambii barbati 
sunt din Capitala. Decizia de arestare preventiva poate fi contestata la Tribunalul Bucuresti. 
 
UPDATE 21.05 Aparatorul celor doi protestatari arestati pentru ultraj spune ca ei regreta faptele 
si ca au vrut sa loveasca scutul, insa cand au vazut ca este vorba despre o femeie jandarm, s-
ar fi retras din multime. Avocatul a mai subliniat ca cei doi nu stiu cine a furat arma si ca nici nu 
sunt din galerie. 
 
"Ei au fost acolo din curiozitate si au ajuns intr-o astfel de situatie grava, neplacuta. S-a emis un 
mandat de 30 de zile cu contestatie. Ambii au facut contestatie. In momentul in care au aflat ca 
este de sex feminin, ambii au declarat ca s-au retras. De fapt, erau mai multe persoane. Apar si 
ei. Au avut o atitudine de recunoastere si de regret. Cojoaca era si sub influenta bauturilor 
alcoolice. In momentul in care ei au dat acele lovituri de pumn in scut, cei doi jandarmi erau in 
picioare. Nu au dat in jandarm, au dat in scutul jandarmului. Fata, am inteles ca pierduse scutul 
undeva in invalmaseala. Se vede pe filmare. Sunt pur si simplu. Cojoaca este fan, e stelist, dar 
nu fac parte din nicio galerie si merge la meciuri ocazional. Niciunul nu are cazier", a declarat 
avocatul celor doi protestatari, Maria Parlog, citata de Mediafax. 
 
Intrebat daca cei doi stiu cine a furat arma jandarmului, avocatul a spus: "Bineinteles ca nu. 
Ancheta este in derulare si asa cum v-am mai spus cei care vor solutiona situatia sunt organele 
de urmarire penala". 
 
UPDATE 18:30 Clubul FCSB s-a delimitat de cei doi suporteri cercetati pentru ca ar fi lovit-o pe 
jandarmerita. Echipa de fotbal arata ca acestia fac parte dintre sustinatorii echipei Clubului 
Sportiv al Armatei, care evolueaza in Liga a 4-a. 
 
"Acest lucru poate fi verificat prin simpla vizionare a conturilor de Facebook ale acestora", arata 
FCSB. 
 
Adevarul scria ca Ionut Liviu Cojoaca (30 de ani) si Claudiu Andrei Dobre (24 de ani), ambii din 
Bucuresti, sunt ultrasi din nucleul galeriei FCSB, prezenti la fiecare meci al echipei de fotbal. In 
urma audierilor de sambata seara, Parchetul de pe langa Tribunalul Bucuresti a emis ordonante 
de retinere pe numele celor doi, pentru infractiunile de ultraj si tulburarea ordinii si linistii publice. 
 
Pe de alta parte, surse citate de Gazeta Sporturilor si Digi Sport sustin ca cei doi ar face parte 
din galeria celor de la CSA Steaua, si ar fi prezenti la fiecare meci al echipei ros-albastre. 
 
Dusi la mandat 
 
Ionut Liviu Cojoaca si Claudiu Andrei Dobre urmeaza sa fie dusi la Judecatoria Sectorului 1, cu 
propunere de arestare preventiva. Pe contul public al contului de facebook a lui Ionut Liviu 
Cojoaca, acesta apare cu un fular si un steag al formatiei TSKA Sofia. O alta fotografie postata 
de acesta ii are ca protagonisti pe membrii galeriei SUD. 

http://www.mediafax.ro/social/cei-doi-protestatari-acuzati-de-ultraj-si-tulburarea-ordinii-publice-au-fost-arestati-pentru-30-de-zile-update-ce-spune-avocatul-lor-despre-arma-furata-17411548
https://adevarul.ro/news/eveniment/exclusiv-huliganii-atacat-o-vineri-jandarmerita-mitingul-diasporei-legaturi-lumea-sportiva-1_5b700613df52022f754d8033/index.html
https://www.gsp.ro/gsp-special/diverse/doi-dintre-protestatarii-care-au-ranit-o-pe-jandarmerita-membri-ai-galeriei-csa-steaua-546068.html
https://www.digisport.ro/fotbal/liga-1/cine-ar-fi-doi-dintre-agresorii-femeii-jandarm-care-a-fost-batuta-crunt-vineri-la-protest-500276#ziarecom
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Unul dintre suspectii audiati in acest caz a facut declaratii aseara la iesirea de la Politie. 
 
"E greseala mea ca am participat. Nu a fost din vina mea, s-a intamplat. Nu mai particip la 
proteste violente.. Eram in centru de oameni care cand au trecut jandarmii- erau jandarmerita si 
baiatul- eu eram la 60 de metri departare, am vazut cand i-au inconjurat, apoi am auzit cand au 
strigat Bai, vedeti ca e femeie. Am fost nevoit, nu mai aveam unde sa ma duc. Trebuia sa fug 
intr-o parte, dar nu aveai unde sa te duci. Apoi am vazut ce s-a intamplat cu fata, cu 
jandarmerita", a spus unul dintre suspecti. 
 
Retinuti vineri seara 
 
Doi barbati au fost retinuti in urma protestelor de vineri seara, fiind acuzati de ultraj si tulburarea 
ordinii si linistii publice. 
 
Conform primelor informatii, printre cei doi nu s-ar afla si tanarul care a sustras arma femeii 
jandarm care a fost agresata vineri seara la protest. 
 
Barbatii sunt din Bucuresti si au fost audiati sambata, alaturi de alte 17 persoane. 
 
Amintim ca sambata dimineata, ministrul de Interne, Carmen Dan, a informat ca 64 de echipe 
operative formate din politisti si procurori lucreaza pentru identificarea huliganilor care au comis 
violente la mitingul de vineri seara din Piata Victoriei. De asemenea, Parchetul Militar s-a 
autosesizat, sambata, si ancheteaza modul in care a actionat Jandarmeria, la protestele de 
vineri seara. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
• Ministrul Finantelor, Orlando Teodorovici, mesaj diferit fata de punctajul de comunicare 
PSD-ALDE, referitor la protestele de vineri din Piata Victoriei 
 
Intr-o postare pe Facebookcare incepe cu un citat din Mark Twain si termina cu o parafrazare a 
lui Octavian Paler, ministrul Finantelor, Orlando Teodorovici, isi exprima speranta ca nu mai 
este mult pana cand natiunea romana "va constientiza ca Romania de maine nu poate exista 
fara morala, fara credinta si fara memorie" si considera protestele de strada un demers legitim, 
umbrit de "actiunile incalificabile" ale unor "specimene cu fete umane". 
 
Un discurs diferit de mesajele transmise de lideri si organizatii PSD-ALDE dupa actiunea brutala 
a fortelor de ordine asupra manifestantilor pasnici de la protestele de vineri, din Piata Victoriei. 
 
Iata postarea integrala a lui Orlando Teodorovici: 
 
"Cele mai importante doua zile din viata ta sunt ziua in care te-ai nascut si cea in care afli de 
ce"- Mark Twain. 
 
De aceea, pentru mine, aceasta zi valoreaza cat intreg anul care a trecut si, poate, chiar mai 
mult decat atat. A fost un an cu reusite, dar si cu multe provocari. Mi-as dori ca, tot ceea ce am 
inceput sa pot duce la bun sfarsit. Imi doresc ca, peste inca un an, sa pot vedea o natiune 
romana schimbata in bine, imi doresc sincer ca cei care si-au lasat acasa copiii plecand sa-si 
caute un rost pe alte meleaguri, sa poata gasi, in anul ce va veni, motivatia reintoarcerii acasa, 
imi doresc ca Romania sa nu mai fie egala celorlalte state europene doar cand vorbim de 
obligatii si vreau sa cred ca noul an care, pentru mine, incepe azi, sa fie un an al reconcilierii 
nationale adevarate. 
 
Imi place sa cred ca nu mai e mult pana ce natiunea romana va constientiza ca Romania de 

http://www.ziare.com/facebook/
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor-stiri/
http://www.ziare.com/psd/
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maine nu poate exista fara morala, fara credinta si fara memorie, asa cum a spus Maiestatea 
Sa Regele Mihai I al Romaniei. 
 
Din pacate insa, vad in aceste zile cum demersul legitim al unor semeni ai nostri de a-si 
exprima, chiar si prin proteste de strada, opiniile si convingerile, este umbrit de actiunile 
incalificabile, de huliganism, de forta, de ura, ale unor specimene cu fete umane, gata oricand 
sa arunce cu noroi in actiunile cetatenilor acestei tari. 
 
Nu in ultimul rand, parafrazandu-l pe Octavian Paler, indraznesc sa afirm ca, pentru toti aceia 
care simtim romaneste, indiferent in ce colturi ale lumii ne aflam, Romania ramane patria 
noastra, restul sunt doar tari. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
• Codrin Ştefănescu spune că liderii din teritoriu sunt presaţi de electorat să organizeze 
un nou miting uriaş al PSD: Văzând aceste atrocităţi, cei care ne susţin au motive să 
ceară aşa ceva 
Secretarul general adjunct al PSD Codrin Ştefănescu a declarat, duminică, la un post TV, că 
membrii partidului îi presează pe lideri să ceară organizarea unui nou „miting uriaş”, afirmând că 
precedenta manifestare social-democrată din Piaţa Victoriei a fost una liniştită, fără incidente. 
„Nu este decis. Preşedintele Dragnea este informat de colegii noştri din ţară, care la rândul lor 
sunt presaţi de primari, de electorat, de membrii noştri, care mai doresc încă un miting. Eu sunt 
unul dintre cei care susţin această idee de a face din nou un miting uriaş PSD. Noi am avut un 
miting liniştit, cu sute de mii de români, când nu s-a întâmplat niciun fel de incident. Noi nu am 
incitat la violenţă, ci a fost pur şi simplu un miting pentru a arăta forţa unei majorităţi şi a 
poporului român, care iese la vot şi la urne şi decide ceva prin votul respectiv. În momentul de 
faţă văzându-se toate aceste atrocităţi, cei care ne susţin au motive să ceară aşa ceva”, a 
declarat la România TV secretarul general adjunct al PSD Codrin Ştefănescu. 
Jandarmii au intervenit în forţă, vineri seara, cu gaze lacrimogene şi tunuri de apă, în Piaţa 
Victoria, pentru a dispersa protestatarii anti-PSD aflaţi în faţa sediului Executivului. 
Peste 450 de persoane, între care 35 de jandarmi, au primit îngrijiri medicale din partea 
echipajelor SMURD, vineri, la protestul din Piaţa Victoriei. Dintre acestea, 40 au fost 
transportate la spital cu diverse traumatisme, trei dintre ei având arsuri de până la 15% din 
suprafaţa corpului. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 
 
• Protestul de sambata, in presa externa: Romanii au iesit, din nou, in strada, in ciuda 
celor 450 de raniti de vineri 
 
Reprimarea violenta a protestelor pasnice de vineri seara, din Piata Victoriei, a facut inconjurul 
lumii, iar presa externa a ramas cu ochii pe Romania si la protestele de sambata. 
 
The Washington Post noteaza ca "zeci de mii de romani au organizat un alt protest anti-
guvernamental sambata seara, dupa ce manifestatia din seara anterioara a devenit violenta, 
455 de persoane avand nevoie de ingrijiri medicale". 
 
Jurnalistii spun ca si sambata seara, in fata Guvernului, au venit oameni cu steaguri ale 
Romaniei, Uniunii Europene sau ale altor tari. 
 
"Nu va fie frica, romanii se ridica", "Hotii, hotii" si "Jos Guvernul", sunt scandarile care au atras 
atentia jurnalistilor de la The Washington Post. 

http://www.ziare.com/regele-mihai/
http://www.ziare.com/stiri/proteste/
https://www.washingtonpost.com/world/europe/violent-romania-protest-leaves-440-needing-medical-treatment/2018/08/11/412d8f30-9d2c-11e8-a8d8-9b4c13286d6b_story.html?noredirect=on&utm_term=.d2a3c31f22fb
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Sorin Radu, un tanar care lucreaza in IT, a declarat presei straine ca protesteaza pentru ca in 
Guvernul Romaniei exista multi corupti. "Oamenii care ne conduc nu mai au nicio legatura cu 
oamenii obisnuiti. Sunt aici pentru ca incerc sa schimb ceva", a spus el. 
 
"Vrem sa ne intoarcem in Romania, dar e prea mult coruptie", a declarat Isabela Conduruta, 
care de 12 ani lucreaza in Germania. 
 
The Washington Post a scris si despre conferinta de presa a reprezentantilor Jandarmeriei 
Romane, in care cei doi, Marius Militaru si Georgian Enache, au transmis ca violenta 
jandarmilor a fost justificata. 
 
"Romania, a doua noapte de proteste, dupa ce 450 de oameni au fost raniti in urma 
confruntarilor", titreaza The Guardian. 
 
Jurnalistii mai scriu ca romanii nu au renuntat si au iesit in strada si sambata seara, in ciuda 
sutelor de raniti de vineri seara. 
 
"O multime masiva s-a adunat in centrul orasului Bucuresti, sambata seara, urmarita de fortele 
de ordine in timp ce se striga 'Jos Guvernul si 'Justitie, nu coruptie'", noteaza ei. 
 
"Am iesit dupa ce am vazut la televizor ce s-a intamplat vineri seara - brutalitatea politiei 
impotriva oamenilor pasnici", a declarat Florea Toader, un barbat de 64 de ani, care tinea pe 
umeri un tricolor. "Copiii mei lucreaza in Spania si si-ar dori sa se intoarca. Dar acum acest 
lucru nu este posibil, pentru ca politicienii sunt interesati doar de ei insisi si nu fac nimic pentru 
nimeni altcineva", a adaugat barbatul. 
 
The Guardian aminteste ca in ultimii 15 ani, aproximativ 4 milioane de romani au parasit 
Romania, "una dintre cele mai sarace tari din Uniunea Europeana, cautand o viata mai buna 
decat cea oferita de salariul mediu lunar al Romaniei, de doar 520 de euro". 
 
Ziarul aminteste de reprezentantii jandarmeriei, care au spus ca faptele jandarmilor au fost 
justificate, dar si de Sebastian Kurz, cancelarul Austriei, care a criticat violentele de la Bucuresti, 
dupa ce un jurnalist austriac a fost agresat. 
 
"Protestatarii se intorc in strada in Romania, dupa o zi cu 450 de raniti", scrie si The Telegraph. 
 
Despre protestul de sambata scrie si BBC. Jurnalistii remarca faptul ca nu au mai avut loc 
ciocniri intre fortele de ordine si protestatari si noteaza ca pe langa protestul din Bucuresti, au 
mai fost manifestatii la Cluj, Sibiu, Timisoara, Iasi si in alte orase. 
 
Si France 24 a relatat despre protestu; de sambata de la Bucuresti. 
 
Nici presa din italia nu a trecut cu vederea cea de-a doua zi de proteste masive din Romania, 
iar TGCOM24 vorbeste si de reactia lui Klaus Iohannis, care a condamnat interventia 
jandarmilor. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
• Comisarul european pentru Justiţie îndeamnă România să reconsidere legislaţia în 
domeniul judiciar 
Vera Jourova, comisarul european pentru justiţie, îndemână Guvernul României să reconsidere 
recentele modificări în legislaţia din domeniul judiciar după ce acestea au provocat ample 
proteste în ţară, relatează agenţia de ştiri Dpa, citând publicaţia Die Welt. 

https://www.theguardian.com/world/2018/aug/11/romania-second-night-of-protests-after-450-injured-in-clashes
https://www.telegraph.co.uk/news/2018/08/12/protesters-return-streets-romania-day-450-people-hurt-clashes/
https://www.bbc.co.uk/news/world-europe-45156598
http://www.france24.com/en/20180811-romania-protest-government-corruption-second-day-police-violence
http://www.tgcom24.mediaset.it/mondo/romania-proteste-contro-il-governo-sale-a-440-il-bilancio-dei-feriti_3157349-201802a.shtml
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Legislaţia ameninţă independenţa judecătorilor, limitează autoritatea procurorilor şi subminează 
încrederea cetăţenilor în sistemul judiciar, a afirmat Jourova într-un interviu publicat în ediţia de 
luni a cotidianului Die Welt. 
Comisarul european a adăugat că ar fi "util" ca Guvernul României să refacă aceste planuri. 
Potrivit agenţiei Dpa, coaliţia guvernamentală a adoptat o serie de legi care limitează puterea 
DNA şi au demis-o pe procurorul şef al acestei instituţii, Laura Codruţa Kovesi. 
Kovesi şi DNA joacă un rol cheie recunoscut internaţional în privinţa combaterii corupţiei din 
România. 
Schimbările făcute de coaliţia guvernamentală au provocat ample proteste, iar organizatorii 
acestor acţiuni susţin că legile sunt făcute pentru a servi intereselor politicienilor corupţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Geronimo Brănescu, şeful ANSVSA, răspunde acuzaţiilor legate de răspândirea pestei 
porcine: Nu există firme, ferme sau persoane favorizate 
Situaţia creată de criza pestei porcine africane este gestionată astfel în cât nu pot fi favorizate 
firme, ferme sau persoane, a declarat, într-un interviu pentru MEDIAFAX, Geronimo Brănescu, 
preşedintele Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor - ANSVSA. 
Potrivit oficialului, speculaţiile potrivit cărora anumite ferme ar fi beneficiat de unele informaţii 
preferenţiale nu îşi au rostul, cu atât mai mult cu cât reprezentanţii tuturor entităţilor implicate au 
primit sub semnătură informări. De asemenea, este exclusă speculaţia potrivit căreia unele 
firme furnizoare de antidoturi ar putea profita de noua criză epizootică, neexistând deocamdată 
antidoturi. 
„Într-o astfel de boală, pesta porcină africană, nu există profilaxie specifică şi nu există 
tratament. Şi atunci se utilizează numai o profilaxie generală, se utilizează doar dezinfecţia. Iar 
dezinfectanţii pot fi achiziţionaţi numai în condiţii legale. Autoritatea centrală (n.n. - ANSVSA) nu 
achiziţionează dezinfectanţi, ci numai Direcţiile Sanitare Veterinare (DSV) judeţene, care au 
personalitate juridică, au obligaţia legală să achiziţioneze, în condiţiile legii, astfel de 
dezinfectanţi”, a precizat Geronimo Brănescu. 
„Nu este preocuparea Autorităţii Naţionale, ca structură centrală, achiziţia aceasta - este 
obligaţia structurilor teritoriale”, a mai spus preşedintele ANSVSA. 
Cât despre „informaţii preferenţiale” de care ar fi beneficiat unele ferme la declanşarea crizei, 
oficialul a menţionat că din 2016-2017 până în prezent „am avut peste 500 de instruiri şi 
informări ale tuturor entităţilor implicate - indiferent că vorbim despre agenţi economici, vânători, 
asociaţii de vânătoare - la fiecare DSV judeţeană. Au luat la cunoştinţă cu toţii despre pericolul 
apropierii pestei porcine africane. De asemenea, au fost informări cu privire la ridicarea nivelului 
de biosecuritate în exploataţiile profesionale, tocmai în vederea evitării ridicării la maximum a 
riscului de contaminare în interiorul exploataţiilor”. 
„Fiecare fermă şi-a asigurat managementul după cum a considerat. Dacă au fost sub presiunea 
apariţiei acestei boli în judeţele riverane, am avut cazuri care şi-au redus efectivele de porci şi 
lucrurile au avut o anumită dinamică. În mod ferm afirm că toţi au fost informaţi, sub semnătură, 
ca să nu existe interpretări că nu s-au uitat la televizor sau că n-au citit nu-ştiu-ce publicaţie. În 
permanenţă a fost actualizată informaţia, au fost puşi la curent atât cu evoluţia bolii, cât şi cu 
nivelul de biosecuritate pe care trebuie să-l îndeplinească pentru a evita introducerea acestei 
boli în exploataţie”, a mai spus oficialul. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Contribuabilii mari sau mijlocii trebuie să aibă case de marcat cu jurnal electronic de la 
1 septembrie 
 
Contribuabilii mari sau mijlocii trebuie să se doteze cu aparate de marcat cu jurnal electronic, 
până la 1 septembrie, potrivit unui comunicat al Ministerului Finanţelor remis luni AGERPRES. 
 
"Intenţia Ministerului Finanţelor Publice este ca acest proces să se deruleze fără afectarea 
activităţii operatorilor economici, urmând ca, până la finalizarea implementării noilor aparate de 
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marcat, organele de control abilitate să deruleze o serie de acţiuni de tip preventiv şi de 
îndrumare", precizează sursa citată. 
 
În 24 mai, a fost aprobată Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 44/2018 potrivit căreia 
operatorii economici sunt obligaţi să se doteze cu aparate de marcat cu jurnal electronic. Astfel, 
măsura trebuie implementată de contribuabilii mari sau mijlocii până la 1 septembrie 2018 şi de 
către contribuabilii mici până la 1 noiembrie 2018. 
 
Termenele de 1 septembrie 2018, respectiv 1 noiembrie 2018 sunt termene finale.  
(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Directorul CNAIR: Toate provinciile istorice ar putea fi legate prin autostrazi in anii 
2030-2040. Ploile ne-au dat planurile peste cap 
 
Directorul general al Companiei Nationale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR), 
Narcis Neaga, a vorbit intr-un interviu pentru Agerpres despre momentul in care toate provinciile 
istorice ar putea fi legate intre ele prin autostrazi. 
 
"Cred ca putem vorbi ca orizont de timp undeva in 2030 - 2040", a afirmat Narcis Neaga, in 
interviul acordat Agerpres. 
 
Seful CNAIR a mai spus ca in acest an are in plan darea in folosinta a 100 de km de autostrada, 
cu ocazia Centenarului. 
 
"Ideea de baza a fost ca in acest an - este prima data cand o spun si public - ne-am gandit sa 
dam in trafic in total 100 de kilometri de autostrada. De ce 100? Pentru ca e anul 100. Si am zis: 
Ministerul Transporturilor, impreuna cu Compania Nationala de Drumuri, sa contribuie intr-un fel 
la Centenar. De aceea ne-am fixat 100 de kilometri. Ca sunt 106, ca sunt 104, asta mai putin 
conteaza, dar sa fim la cifra de 100 in trafic. 
 
Asta ce inseamna? Ca exista, de exemplu, o portiune de autostrada, cum ar fi cea de la intrarea 
in Bucuresti, de vreo 3 km si ceva, care nu este folosita. Acestia, impreuna cu cei care urmeaza 
sa fie dati in trafic anul acesta, contribuie la suta respectiva. De-aia am zis 'in trafic'. Pentru ca, 
teoretic, vom finaliza ca lucrari in jur de vreo 90 de kilometri. Dar, impreuna cu cei care vor fi 
dati in trafic, ajungem la cifra 100, o cifra simbolica", a spus Neaga. 
 
Despre cei trei km de la intrarea in Bucuresti, acesta a spus trebuia sa fie gata de la inceputul 
lui august, dar ca ploile le-au incurcat planurile. 
 
"Noi am fi vrut sa fie gata - si vorbisem cu constructorul sa fie gata - undeva spre sfarsitul lunii 
august, insa au fost 42 de zile de ploaie, inspre 50 de zile, care ne-au dat peste cap si nu numai 
aici. Peste tot. Acesta este motivul esential pentru care nu poate fi dat in trafic in august, dar 
anul acesta va fi gata. Categoric va fi gata! Face parte dintre cei 100 de kilometri. Noi am zis 
maximum luna noiembrie, dar va fi mai repede. Oricum, pana la 1 decembrie va fi gata", a 
punctat el. 
 
Directorul CNAIR a spus si ce tronsoane de autostrada vor fi date in folosinta pana la sfarsitul 
anului. 
 
"Mizam pe doua loturi din Campia-Turzii-Ogra-Targu Mures, loturile 1 si 2. Mizam pe doua loturi 
din Lugoj-Deva, respectiv lotul 4, unde lucreaza poate singurul constructor roman care 'este in 
viata' si care, poate, este cel mai bun constructor la ora actuala care lucreaza pe piata 
romaneasca, si, totodata, mizam pe lotul 3 acolo. Constructorul (de pe lotul 3 - n. red.) a inceput 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2018/08/12/interviu-narcis-neaga-toate-provinciile-istorice-ar-putea-fi-legate-prin-autostrazi-undeva-in-anii-2030-2040--159663
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sa se mobilizeze. Au fost, sa spunem, niste neintelegeri intre Companie si constructor, dar in 
final s-au rezolvat, s-au atenuat - a fost si interventia domnului ministru, s-a intalnit de cateva ori 
cu constructorul, i-a spus foarte clar ca nu are nicio constrangere sa nu-i rezilieze contractul 
daca nu-si vede de treaba - si, impreuna, am reusit sa il mobilizam pe constructorul respectiv si 
credem ca isi va duce la indeplinire misiunea, adica va termina lotul de autostrada Lugoj-Deva 
3. Deci, loturile 3 si 4 vor fi gata anul acesta", a mentionat Narcis Neaga. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
• Ministrerul Finanțelor Publice, vești importante pentru posesorii de titluri de stat 
Mai sunt doar zece zile lucrătoare până când se închide cea de-a doua emisiune de titluri de 
stat din cadrul Programului Tezaur, ediţia Centenar, destinată exclusiv populaţiei. Aceasta a fost 
lansată pe 1 august şi se încheie pe 24 august, atenționează Ministerul Finanțelor Publice - 
MFP, scrie Mediafax. 
Titlurile de stat, emise de MFP, au o valoare nominală de 1 leu, o scadenţă la trei ani, o 
dobândă anuală de 4,5% plătibilă la termenele din prospectul de emisiune, iar veniturile 
aferente sunt neimpozabile. 
Achiziţionarea de titluri poate fi efectuată de către persoanele fizice rezidente majore la data 
efectuării subscrierii, precum şi de cele care au participat la emisiunea anterioară, din luna iulie. 
Pentru acest scop, poate fi utilizat atât numerarul, cât şi viramentul bancar, plata putând fi 
făcută la unităţile operative ale Trezoreriei Statului şi la oficiile Poştei Române. 
Un investitor poate efectua una sau mai multe subscrieri în cadrul unei emisiuni, însă valoarea 
maximă cumulată a acestora nu poate depăşi 100.000 de lei. 
În perioada de subscriere, investitorii au posibilitatea să solicite anularea sumei subscrise, prin 
depunerea unei cereri de anulare. După încheierea perioadei însă, subscrierile sunt irevocabile 
şi nu mai pot fi anulate. 
De asemenea, în caz de deces, dreptul de proprietate asupra titlurilor de stat se transferă 
moştenitorilor care prezintă documentele legale necesării atestării calităţii de moştenitori. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Acţionarii Hidroelectrica vor să numească iar membri provizorii în Consiliul de 
Supraveghere 
Acţionarii Hidroelectrica, unul din cei mai mari producători de energie din ţară, vor să numească 
membri provizorii în Consiliul de Supraveghere pentru o durată de patru luni, începând cu 21 
septembrie, data la care expiră mandatul actualilor membri provizorii, scrie News.ro. 
Decizia va fi luată în şedinţa acţionarilor din 12 septembrie, potrivit informaţiilor publicate pe 
site-ul societăţii. 
Consiliul de Supraveghere este format în prezent din Gabriel Andronache, Karoly Borbely, Dorin 
Liviu Nistoran, Ioana Andreea Lambru, Andreea Negru Ciobanu, Cristian Nicolae Stoina şi 
Oana Truţă. 
De altfel, în ultima perioadă, membrii Consiliului de Supraveghere au fost numiţi doar pentru 
perioade scurte de timp. 
Acţionarul majoritar al companiei este Ministerul Energiei. 
Anul trecut, compania a raportat un profit net de 1,36 miliarde lei, mai mare cu 11% faţă de 
2016, la o cifră de afaceri de 3,25 miliarde lei. Societatea a produs anul trecut 14,04 TWh şi are 
3.300 de angajaţi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• PMP: Ministerul Educației Naționale înființează neconstituțional Liceul Teologic 
Romano-Catolic 'II. Rakoczi Ferenc' 
Partidul Mișcarea Populară susține că va ataca ordonanță de urgență care a permis autorizarea 
funcționării liceului Teologic Romano-Catolic „II. Rakoczi Ferenc” la instanța de contencios 
administrativ. 
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"Scandalos! Ministerul Educației Naționale înființează neconstituțional, încălcând competențele 
administrației publice locale, Liceul Teologic Romano-Catolic „II. Rakoczi Ferenc” în municipiul 
Târgu-Mureș 
Pe baza „mândriei” lor ticăloșite de a fi români, guvernanții noștri au acordat, joi, 9 august a.c., 
prin Ordin al ministrului Educației Naționale, Valentin Popa, autorizația de funcționare provizorie 
pentru unitatea de învățământ preuniversitar de stat Liceul Teologic Romano-Catolic „II. 
Rakoczi Ferenc” din municipiul Târgu-Mureș. Prin derogare de la prevederile Legii educației 
naționale nr. 1/2011, acest Ordin, prin care se acordă autorizarea de funcționare provizorie, 
reprezintă și actul de înființare, ca persoană juridică, a unității de învățământ preuniversitar de 
stat. 
Ce contează că o lege inițiată de parlamentarii UDMR și adoptată de Parlamentul României, 
având același obiectiv, a fost declarată neconstituțională printr-o decizie a Curții Constituționale 
a României. Ce nu poate legea, iată, reușește ordonanța de urgență, astfel că, la presiunea 
premierului Viktor Orban și a UDMR, Liviu Dragnea a găsit rapid o soluție, promovând prin 
ministrul „pamblică” ORDONANȚA DE URGENȚĂ nr. 48, din 8 iunie 2018, privind drepturile 
elevilor școlarizați în unități de învățământ înființate în procesul de organizare a rețelei școlare și 
pentru modificarea și completarea Legii educației naționale nr. 1/2011, precum și pentru 
modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 75/2005 privind asigurarea 
calității educației, publicată în Monitorul Oficial al României nr. 499, din 18 iunie 2018. 
Conform acestui nou act normativ, la cererea părinților/tutorilor legali, a refugiaților, a cultelor 
recunoscute oficial de stat sau a unor organizații ale minorităților naționale reprezentate în 
Parlamentul României, Ministerul Educației Naționale înființează, reorganizează și constituie 
unități de învățământ preuniversitar de stat, cu personalitate juridică, în situația în care 
autoritățile publice locale nu asigură, în mod corespunzător, conform cererilor, exercitarea 
acestui drept. 
Mai mult, în astfel de situații, avizul motivat și analiza cererilor respective se elaborează și se 
realizează, în cadrul Ministerului Educației Naționale prin direcția de specialitate pentru 
învățământul în limbile minorităților naționale, respectiv prin direcțiile de specialitate 
competente. Finalmente, Ordinul ministrului educației naționale de acordare a autorizației de 
funcționare provizorie și de înființare ca persoană juridică a unității de învățământ de stat se 
comunică autorității publice locale în vederea includerii, de drept, în rețeaua școlară a unității 
administrativ-teritoriale. 
Este evident că, „mascându-se” prevederile inițiale ale legii privind înființarea acestei unități de 
învățământ, declarată neconstituțională, se reiau prevederi asupra cărora Curtea 
Constituțională a României s-a pronunțat deja, și se încalcă principiul constituțional al separației 
și echilibrului puterilor în stat și principiul constituțional al autonomiei locale și descentralizării, 
reglementându-se o situație particulară, aflată în competența exclusivă a autorităților 
administrației publice locale prin încălcarea principiului separației și echilibrului puterilor în stat. 
De asemenea, se încalcă principiul constituțional al obligativității caracterului normativ al legii și 
principiul nediscriminării și al egalității în drepturi a cetățenilor. 
O scurtă concluzie... Așadar, dragi români, dacă aveți cumva ghinionul să faceți parte din rândul 
cetățenilor majoritari ai acestei țări și vreți să înființați o unitate de învățământ în limba română, 
va trebui să urmați întocmai prevederile Legii educației naționale nr. 1/2011 și să respectați, fără 
nicio derogare, exigențele legislației în vigoare. Dacă însă faceți parte din etnia maghiară sau 
alte minorități, puteți înființa respectiva unitate de învățământ mult mai simplu și prin derogări 
discriminatorii de la respectivele prevederi legale. Adică, mult mai simplu: la cererea 
părinților/tutorilor legali, a refugiaților, a cultelor recunoscute oficial de stat sau a unor organizații 
ale minorităților naționale reprezentate în Parlamentul României, vă rezolvă Ministerul Educației 
Naționale, care înființează, reorganizează și constituie unități de învățământ preuniversitar de 
stat, fără a ține cont de autoritățile administrației publice locale. 
Este revoltător la ce trădări și compromisuri josnice a intereselor noastre naționale se pretează 
actuala guvernare, tocmai în anul aniversar al României Centenare. În acest sens, Partidul 
Mișcarea Populară va face tot posibilul pentru a ataca respectiva ordonanță de urgență la 
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instanța de contencios administrativ și pentru a ajunge, în ultimă instanță, din nou, la Curtea 
Constituțională a României", transmite PMP. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Din cauza indiferenței, România pierde anual sute de hectare de teren la granița de 
nord-est 
România pierde anual sute de hectare de teren ca urmare a eroziunii malului drept al râului 
Prut. Viiturile succesive care s-au format pe cursul apei au "rupt" din malul românesc, 
diminuând semnificativ suprafeţele agricole, lizierele, păşunile sau chiar fâşiile de frontieră. 
Numai în acest an, în judeţul Botoşani, apele au afectat malurile Prutului pe o lungime de 4.000 
de metri liniari de pe raza comunelor Suharău, Hudeşti şi Păltiniş, dar şi pe raza oraşului 
Darabani. Pe fondul lipsei îndiguirilor, viiturile rup malurile de pământ, făcând ca albia apei să 
se majoreze considerabil. 
Primarul comunei Hudeşti, Viorel Atomei, susţine că în ultimii ani fenomenele s-au accentuat, 
iar suprafeţele pierdute sub ape sunt foarte mari. 
„La viitura din iulie avem vreo cinci hectare înghiţite de Prut. În funcţie de numărul de 
viituri, într-un an poţi să pierzi şi zece hectare. Ceea ce este clar este că se pierde din 
teritoriul ţării şi din teritoriul comunei. Soluţia este consolidarea malurilor”, a afirmat 
primarul din Hudeşti. 
El susţine că ultimele consolidări ale malului Prutului s-au făcut înainte de 1990, însă acestea 
au fost rupte de ape şi, mai multe decât atât, au devenit parte a teritoriului ucrainean, ca urmare 
a faptului că râul şi-a modificat albia. 
„Când eram eu copil, Prutul era mult mai încolo. Ne jucam pe malul apei şi număram 
maşinile care treceau pe şoseaua care trece de la Cernăuţi la Chişinău. Acum, şoseaua 
nu se mai vede. Se vedeau casele de la ucraineni, iar acum nu se mai vede nimic. Cred că 
avem vreo 30-40 de hectare plecate”, a mărturisit Viorel Atomei. 
Datele privind eroziunea malului drept al Prutului sunt cuprinse şi într-un raport întocmit de 
Administraţia Bazinală de Apă Prut-Bârlad, prin Sistemul de Gospodărire a Apelor Botoşani. 
Documentul, care a fost întocmit de specialiştii ai SGA şi ai Inspectoratului în Construcţii şi 
Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă, prezintă pagubele produse, în perioada martie-iulie 
2018, pe cursurile de apă din judeţul Botoşani, ca urmare a unor viituri puternice care au 
amplificat fenomenele de eroziune a malurilor. 
„Eroziunile active de pe malul drept al râului Prut conduc la pierderea continuă a unor 
suprafeţe importante de teren din teritoriul ţării, fiind necesare lucrări de consolidare 
pentru stabilizarea albiei şi protecţia malului drept”, este concluzia raportului. 
Potrivit estimărilor specialiştilor, costurile de consolidare a malului Prutului se ridică la peste 20 
de milioane de lei, bani care ar trebui alocaţi de la bugetul de stat. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
• Cum a esuat atacul lui Dragnea la adresa lui Iohannis pe tema casei din Sibiu. Fiscul: 
Statul nu este proprietarul imobilului 
 
Statul roman nu este in acest moment proprietarul imobilului din Sibiu pierdut in instanta de 
Klaus Iohannis, potrivit unor precizari facute la sfarsitul saptamanii trecute de Administratia 
Judeteana a Finantelor Publice (AJFP) Sibiu, pentru Ziare.com. 
 
Presedintele PSD, Liviu Dragnea, a pus in miscare oficiali ai ANAF si ai Ministerului Finantelor, 
pentru ca statul roman sa recupereze de la Klaus Iohannis chiriile pe care acesta le-a incasat. 
 
Autoritatile au actionat la ordin in ultima luna, in acest caz, desi stiau ca statul nu este proprietar 
al imobilului. Totul a fost abil prezentat de propaganda, pentru a-l ataca pe Iohannis, liderii PSD 
fiind foarte vocali in emisiunile de la televiziunile prietene. 
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In acest joc al declaratiior politice a intrat si ministrul de Finante, Orlando Teodorovici, care a 
dispus controale la institutiile din subordine, pentru a verifica ce demersuri a facut statul in acest 
caz. 
 
Ministrul a mai insistat pe langa AJFP Sibiu sa faca o solicitare la Cadastru, de inscriere a 
statului in cartea funciara a imobilului, dar cererea a fost respinsa. 
 
Procesul de la Hunedoara 
 
Potrivit infomatiilor comunicate de AJFP Sibiu, motivul pentru care statul inca nu este proprietar 
al imobilului este un proces aflat pe rolul Tribunalului Hunedoara. Cazul a fost deschis de 
Rodica Bastea, sotia lui Nicolae Bastea, care incearca sa demonstreze ca este mostenitoare de 
drept a unei parti din imobilul de pe strada Nicolae Balcescu nr. 29, din Sibiu. 
 
La finalul acestui proces, urmeaza sa se stabileasca cine este proprietarul imobilului, Rodica 
Bastea sau statul roman, precum si cotele succesorale care le revin acestora. Procesul a fost 
initial pe rolul instantelor din Sibiu, dar Curtea de Apel Alba Iulia a decis stramutarea lui la 
Hunedoara. 
 
Familiile Iohannis si Bastea au fost proprietarii celor doua apartamente/spatii care compun 
imobilul din Sibiu. 
 
Klaus Iohannis si sotia sa, Carmen Iohannis, au pierdut proprietatea casei din Sibiu, in care este 
sediul unei banci, in noiembrie 2015. Decizia definitiva a fost data de Curtea de Apel Brasov, 
dupa un proces care a durat aproape 16 ani. O cronologie pentru a intelege cine au fost 
proprietarii acestui imobil, la finalul articolului. 
 
Solicitarea Ziare.com 
 
Ziare.com a solicitat, pe 6 iulie, Administratiei Judetene a Finantelor Publice (AJFP) Sibiu sa 
precizeze care este situatia imobilului, in contextul in care cu o zi inainte Liviu Dragnea sustinea 
ca i-a intrebat pe seful ANAF, Ionut Misa, si pe ministrul de Finante daca au de gand sa 
recupereze "sutele de mii de euro" de la presedintele Klaus Iohannis, pentru casa din centrul 
Sibiului. 
 
"Ii intreb si eu, nu vreau sa-i intreb la telefon, ii intreb public, pentru ca este o intrebare pusa de 
multe ori in studiourile de televiziune, o intrebare legitima, la care vad ca nu raspunde nimeni. 
 
E facuta si plangerea penala impotriva dl Iohannis si nu numai, bineinteles, o minge de ping 
pong intre DNA, Parchetul de la Sibiu, adusa inapoi la DNA, pentru ca le e frica. Acolo discutam 
de niste case obtinute prin fals si sute de mii de euro care nu se dau inapoi la statul roman. 
Punct. Ca sa nu vorbim despre chestiuni penale", a spus Dragnea. 
 
"Este un proces pe rol" 
 
Potrivit raspunsului la solicitarea Ziare.com, AJFP Sibiu, in baza hotararilor judecatoresti 
pronuntate de Tribunalul Brasov si Curtea de Apel Brasov, a cerut Oficiului Judetean de 
Cadastru si Publicitate Imobiliara (OJCPI) Sibiu rectificarea de carte funciara, in sensul radierii 
dreptului de proprietate al lui Ioan Bastea, Carmen si Klaus Iohannis. 

http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/ministrul-de-finante-recunoaste-ca-statul-nu-e-inca-proprietar-pe-casa-din-sibiu-dar-ii-cere-lui-iohannis-sa-returneze-voluntar-banii-din-chirie-1520349
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/ministrul-de-finante-recunoaste-ca-statul-nu-e-inca-proprietar-pe-casa-din-sibiu-dar-ii-cere-lui-iohannis-sa-returneze-voluntar-banii-din-chirie-1520349


13 
 

 
 

Sursa: Adresa Fisc 
 
 
Dupa rectificarea de carte funciara, dreptul de proprietate asupra imobilului in cauza a revenit 
defunctilor proprietari, Ghenea Elisei si Ghenea Maria, nascuta Bastea. 
 
Ce demersuri a facut Fiscul 
 
Ulterior, AJFP Sibiu a solicitat notarului suplimentarea certificatului de succesiune vacanta, prin 
care sa se constate calitatea de succesor al statului. 
 
Notarul a suspendat procedura succesorala motivat de faptul ca pe rolul instantelor de judecata 
se afla o actiune privind stabilirea succesorilor pentru acest imobil, fie statul roman, fie Rodica 
Bastea Rodica, in calitate de succesoare a lui Ioan Bastea Ioan, precum si cotele care le revin 
succesorilor. 
 
Procesul deschis de Rodica Bastea are termen pe 30 octombrie. De fapt, este vorba de doua 
cazuri care au termen in aceeasi zi, potrivit portalului instantelor, 939/85/2016si 897/85/2016. 
 
In primul caz avem o petitie de ereditate, prin raportare la drepturile succesorale, iar al doilea 
proces vizeaza anularea unui certificat de mostenire emis in 2008. 
 

http://portal.just.ro/97/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=8500000000070110&id_inst=97
http://portal.just.ro/97/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=8500000000070050&id_inst=97
http://s1.ziareromania.ro/?mmid=dd3f355dbbee02f42a
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Teodorovici cerea un exemplu 
 
Ministrul de Finante, Eugen Teodorovici (PSD), a recunoscut pe 6 iulie ca statul roman nu este 
inca proprietarul casei din Sibiu care a apartinut familiei Iohannis, dar ii cere presedintelui sa 
returneze voluntar banii incasati drept chirie in perioada 2001-2015, ca sa dea un exemplu tarii. 
 
Ministrul de Finante a dat asigurari ca demersul sau nu este facut "la comanda cuiva". 
 
"Nu sunt genul sa actioneze la comanda", a subliniat Teodorovici, precizand insa ca a facut o 
analiza si a avut o "discutie cu colegii de la ANAF", dezvaluind totodata ca a primit date "azi 
noapte si azi dimineata" in legatura cu situatia respectiva. 
 
"Am avut doua dosare pe acest subiect, de la colegii de la minister si ANAF. Pentru un imobil, 
cel din str. gen Magheru, lucrurile sunt clare, imobilul a revenit, a fost vandut (...) Vorbim doar 
de imobilul din bd Balcescu, din Sibiu, care in perioada 2001 - 2015 a apartinut familiei Iohannis 
si a mai fost inca o persoana care a avut venituri din inchiriere. 
 
In mod normal, logic si moral, statul trebuie sa isi recupereze banii, dar astazi statul inca nu e 
proprietar al acelui imobil", a subliniat ministrul de Finante. 
 
Incercarea nereusita de la Cadastru 
 
Pe 7 august, Antena3 a prezentat un document emis de Oficiul de Cadastru si Publicitate 
Imobiliara de la Sibiu. Potrivit acestuia, Fiscul a solicitat ca statul sa devina proprietar al 
imobilului. OCPI a respins solicitarea, iar decizia este definitiva. Aceasta hotarare a venit dupa 
ce statul nu a putut aduce documente suplimentare pentru a dovedi calitatea de proprietar. 
 
Potrivit actului prezentat de Antena3, demersurile au inceput inca din 6 iulie, printr-o adresa 
transmisa de Ministerul Finantelor catre AJFP Sibiu. Solicitarea la OCPI a fost transmisa pe 20 
iulie, potrivit documentului prezentat de site-ul Lumea Justitiei, apropiat de postul Antena3. 
 
"Avand in vedere ca, prin hotararile judecatoresti, respectiv decizia civila nr. 235/Ap/16.05.2014 
pronuntata de Tribunalul Brasov Sectia civila, ramasa irevocabila prin decizia civila nr. 
655/R/12.11.2015 pronuntata de Curtea de Apel Brasov, s-a constatat ca imobilul inscris in CF 
9331 Sibiu, top 45/1, reprezinta succesiune vacanta, solicitam inscrierea in calitate de proprietar 
a Statului Roman. 
 
Potrivit dispozitiilor art. 477 Cod Civil (1864) toate averile vacante si fara stapani, precum si ale 
persoanelor care mor fara mostenitori sau ale caror mosteniri sunt lepadate sunt considerate ca 
fiind ale domeniului public. De asemenea, in art. 646 si 680 Cod Civil se prevede ca, in lipsa de 
mostenitori legali sau testamentari, bunurile lasate de defuncti trec in proprietatea statului", se 
arata in solicitarea ANAF. 
 
OCPI a solicitat date suplimentare, pe 24 iulie, in vederea inscrierii statului roman in calitate de 
proprietar. In final, a respins solicitarea. 
 
"In consecinta, raportat la cuprinsul cartii funciare si a documentelor anexate, se constata ca 
statul roman nu este proprietar asupa imobilului, iar in lipsa inscrisurilor justificative nu se face 
dovada nici a calitatii de persoana interesata si nici a existentei dreptului de propritate asupra 
imobilului", se arata in incheierea OCPI. 
 
Istoria unei case indelung disputate 
 
Ziare.com arata in februarie 2017 ca imobilul cu numarul 29 de pe strada Nicolae Balcescu 

http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/ministrul-de-finante-recunoaste-ca-statul-nu-e-inca-proprietar-pe-casa-din-sibiu-dar-ii-cere-lui-iohannis-sa-returneze-voluntar-banii-din-chirie-1520349
https://www.luju.ro/dezvaluiri/anchete/teodorovici-a-pus-biciul-pe-anaf-ministrul-finantelor-orlando-teodorovici-l-a-electrocutat-pe-seful-anaf-ionut-misa-ca-in-24-ore-sa-raporteze-inceperea-executarii-silite-a-lui-klaus-iohannis-pentru-cei-320-000-euro-inhatati-pe-casa-cu-acte-false-din-sibiu
http://www.ziare.com/klaus-johannis/presedinte/iohannis-a-pierdut-definitiv-in-instanta-casa-din-centrul-sibiului-1454763
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din centrul Sibiului, din care sotii Iohannis au cumparat jumatate la inceputul lunii iunie 1999, a 
facut parte din averea sotilor Maria si Eliseu Ghenea, iar dupa decesul acestora casa a ajuns in 
proprietatea statului roman. 
 
In anul 1997, casa a fost cumparata de chiriasi, iar in 1999, contractele prin care chiriasii au 
cumparat imobilul au fost anulate in instanta, la cererea fiului lui Nicolae Bastea, acesta din 
urma fiind nepot al sotilor Ghenea. 
 
Ulterior, imobilul a ajuns in proprietatea familiei presedintelui, care a cumparat partea urmasilor 
lui Nicolae Bastea, iar fostii chiriasi au cerut in instanta anularea contractelor prin care familia 
Iohannis a intrat in posesia imobilului din Sibiu, contestand calitatea de urmas de drept al lui 
Nicolae Bastea. 
 
(Sursa: ziare.com) 
 
• Comisarul european pentru Buget şi Resurse umane a spus ce se va întâmpla cu 
sistemul alocaţiilor copiilor imigranţilor din ţările UE 
Günther Oettinger, comisarul european pentru Buget şi Resurse umane, a anunţat că se opune 
modificării reglementărilor Uniunii Europene privind acordarea la nivel comunitar a alocaţiilor 
destinate copiilor imigranţilor. 
"Există o tendinţă clară în rândul statelor membre UE de a nu modifica actualele reglementări 
europene", a declarat Günther Oettinger pentru publicaţia germană Tagesspiegel. Oettinger s-a 
referit astfel la decizia Consiliului UE pentru Afaceri Sociale, care s-a opus în iunie, prin vot 
majoritar, unei propuneri de adaptare a cuantumului alocaţiilor copiilor imigranţilor la nivelul 
standardelor de trai din ţările de origine. 
"De aceea, considerăm că o altă iniţiativă de acest tip ar avea şanse reduse", a subliniat 
Oettinger. 
În Germania există o dezbatere politică intensă privind sistemul plăţii alocaţiilor copiilor 
imigranţilor comunitari. Primarii unor oraşe din Germania avertizează că pacea socială riscă să 
fie periclitată din cauza sutelor de milioane de euro pe care autorităţile germane le plătesc 
pentru alocaţiile a aproape 270.000 de copii ai imigranţilor, inclusiv mulţi români, informează 
publicaţia Die Welt şi agenţia DPA. 
Potrivit Guvernului federal de la Berlin, numărul copiilor imigranţilor care primesc alocaţii din 
Germania a crescut cu 10,4% în ultimul an. "În iunie 2018, au primit alocaţii 269.336 de copii 
care locuiesc în afara Germaniei, în ţări membre ale Uniunii Europene sau ale Spaţiului 
Economic European", a comunicat Ministerul german de Finanţe. 
Situaţia a atras critici ale primarilor unor oraşe din Germania, care avertizează că apar riscuri în 
sistemul social. "Guvernul federal ignoră problema, ar trebui să facă ceva, asistăm la o migraţie 
din cauza sărăciei în cadrul Europei. În prezent, avem aproximativ 19.000 de persoane din 
România şi Bulgaria în Duisburg, sinti şi romi. Acum şase ani, în 2012, erau doar 6.000", atrage 
atenţia primarul oraşului Duisburg, social-democratul Sören Link. La rândul său, Thomas Jung 
(SPD), primarul orăşelului Fürth, a discutat de curând despre această problemă cu liderul 
Partidului Social-Democrat, Andrea Nahles. 
Copiii imigranţilor care lucrează în Germania primesc alocaţii de până la 194 de euro pe lună, 
costurile bugetare putând ajunge în 2018 la peste 600 de milioane de euro. În anul 2017, 
autorităţile administrative germane au plătit în străinătate alocaţii pentru copii în valoare de 343 
de milioane de euro. Potrivit statisticilor, numărul copiilor polonezi care beneficiază de alocaţii 
din Germania a crescut cu 15.000 în ultimul an, al cehilor cu 5.000 şi al românilor cu 2.000. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Recep Erdogan acuză SUA de "război economic" şi vrea să se alieze cu Rusia, China şi 
Iran 
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Preşedintele turc, Recep Tayyip Erdogan, a acuzat Statele Unite că au declanşat "război 
economic" împotriva Turciei, afirmând că este pregăit să colaboreze cu Rusia, China şi Iran 
pentru stabilizarea monetară, în contextul deprecierii puternice a lirei turce. 
Dolarii, euro şi aurul sunt "gloanţe, obuze şi rachete lansate în războiul economic împotriva 
Turciei", a acuzat Recep Tayyip Erdogan, citat de agenţia Anadolu. 
„Ne pregătim pentru colaborarea monetară cu China, Rusia, Iran, Ucraina, care au cel mai mare 
volum în relaţiile comerciale bilaterale. Dacă ţările europene vor să scape de presiunea 
dolarului, suntem pregătiţi să creăm un sistem similar şi cu acestea”, a subliniat Erdogan, 
avertizând că nu va tolera presiuni economice şi comerciale internaţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
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